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نگاه

دلیل عملکرد دور از انتظار 
اصفهانی ها چیست؟

رسول کربکندی
کارشناس فوتبال

طبیعت جام حذفی چنین است که شگفتی های 
اینچنینی با حذف تیم هــای بزرگ رقم می خورد. 
نه  تنها در ایران بلکــه در کل دنیا از این اتفاقات رخ 
می  دهد؛ اما نکته قابل توجه اینجاســت که حذف 
ســپاهان و ذوب  آهن، نمایندگان بــزرگ فوتبال 
اصفهان برای هیچ کسی قابل هضم نیست. مدیران 
هر دو باشگاه هزینه های زیادی برای بستن تیم در 
نقل و انتقالات انجام دادند و ســپاهان و ذوب آهن 
عملا برای حضور داشتن در کورس قهرمانی بسته 

شده اند.
صنعت نفت آبادان امســال تیم بســیار خوبی 
دارد اما آنها ابتدا عنوان کردند در این جام شرکت 
نمی کنند و بعد گفتند که با تیم دوم به این مسابقات 
می آیند و ایــن موضوع از لحــاظ روانی بازیکنان 
سپاهان را تحت تأثیر قرار داد. ذوب آهن هم مقابل 
تیم یکی خودش را از قبل برنده قلمداد می کرد و این 

تفکر اشتباه باعث حذف آنها شد.
نکته قابل  توجه اینجاســت که هر دو تیم باید با 
این شرایط و امکانات و هزینه ها به دور بعد صعود 
می کردند اما دیدیم که حذف شدند. درست است 
که سایپا و پارس جنوبی جم، دیگر تیم های خوب 
لیگ برتــری هم در این مرحله حذف شــدند؛  اما 
این مسأله نمی تواند بار انتقادها نسبت به عملکرد 
ذوب آهن و ســپاهان را کم کند. این اتفاقات برای 
فوتبال اصفهان خوب نیست و آنها یک جام بسیار 
مهم که می توانست سهمیه حضور مستقیم در لیگ 
قهرمانان آسیا را به دنبال داشته باشد با اشتباهات 
خودشان از دســت دادند. در لیگ برتر هم درست 
است که هنوز راه زیادی تا پایان بازی  ها باقی مانده 
است اما پرسپولیس با قدرت و ثبات مسابقات خود 
را پشــت  ســر می  گذارد و خیلی سخت است که 
تیم های دیگر بتوانند این تیم قدرتمند را متوقف 
کنند. همه قبول داریم قرار نیست تیم های اصفهانی 
همیشــه در فوتبال ایران قهرمان شــوند. منتها 
صحبت امروز ما درباره عملکرد هاست؛ هم سپاهان 
و هم ذوب آهن با کادرفنی مجرب و بازیکنان خوبی 

که دارند،  کمتر از حد انتظار ظاهر شده اند. 
آنها هر چه سریعتر باید خودشان را جمع وجور 
کنند و در کورس رقابــت قهرمانی در لیگ برتر با 
کمترین اشتباه با حریفان رقابت کنند. هم سپاهان 
و هم ذوب آهن نیاز مبرم به حرکت با ثبات دارند و 
باید از نتایج سینوســی برد و باخت فاصله بگیرند. 
به هرحال ســپاهان با کرانچار تغییرات زیادی در 
تیمش داشــت اما بازینان بســیار خوبی دارد که 
می تواند بــه روزهای اوج باز گــردد. ذوب آهن هم 
اسکلت اصلی اش را حفظ کرده و با چند بازیکن خود 
را تقویت کرده و با داشتن امیر قلعه نوعی باید نتایج 

بهتری بگیرد.

ورزش جهان

انتقاد صدراعظم آلمان از نقل و انتقالات 
نجومی| صدراعظــم آلمان از رایج شــدن ارقام 
نجومی در فوتبال حرفه ای انتقــاد کرد و خواهان 
سازماندهی مطلوب از سوی فیفا شد. آنگلا مرکل 
در این مورد گفت: »اکنون تحولات مالی در عرصه 
فوتبال را همانند بسیاری از شخصیت ها، کاملا قابل 
نقد می بینم. این ارقام را هیچ انسانی نمی تواند هضم 
کند و فیفا با ورود به این پرونده مهم باید این مشکل 

بزرگ را ساماندهی کند.«
نادال و اندرســون در فینال تنیس اوپن 
آمریکا| بامداد شنبه دیدارهای نیمه نهایی تنیس 
اوپن آمریکا در بخش مردان برگزار شد. در مهمترین 
بازی، رافائل نادال برابر خوان مارتین دل پوترو قرار 
گرفت و مرد شماره یک جهان سه بر یک پیروز شد. 
کوین اندرسون آفریقایی هم برابر پابلو کارنیو بوستا 
اسپانیایی قرار گرفت و سه بر یک پیروز شد. به این 
ترتیب بامداد دوشنبه فینال تنیس اوپن آمریکا بین 

نادال و اندرسون برگزار خواهد شد.
واکنش زیدان به جدایی بارسا از لالیگا| در 
شــرایطی که همه چیز برای اعلام استقلال ایالت 
کاتالونیا فراهم است،  در صورت رسمی شدن این 
اتفاق، بارسلونا دیگر نمی تواند طبق قوانین در لالیگا 
حضور پیدا کند. نکته قابل توجه اینجاست که حالا 
زین الدین زیدان، سرمربی موفق رئال  مادرید هم به 
خروج بارسلونا از لالیگا واکنش نشان داده و گفته 
اســت: » لالیگای بدون بارسلونا را نمی توانم تصور 
کنم. به عنوان یک دوســتدار فوتبال، می خواهم 

همیشه بارسلونا در لالیگا حضور داشته باشد.«
خانه یوونتوس پردرآمدترین ورزشــگاه 
ایتالیا| تیم فوتبــال یوونتــوس از فروش بلیت 
بازی های خانگی اش بیشــترین درآمد را در میان 
تمام رقبایش در داخل ایتالیا کسب می  کند. فروش 
بلیت در ورزشگاه آلیانز بانوی پیر طی 6 سال اخیر 
سیر صعودی چشمگیری داشته است؛ به طوری که 
از تنها 10 میلیون یورو در فصل اول )2010-11( 
به میانگین 41 میلیون یورو در 5 فصل اخیر رسیده 
است. تا به امروز در مجموع 5 میلیون و 986 هزار و 
695 بلیت تماشــای بازی های یوونتوس در این 
ورزشــگاه فروخته شــده که رکوردی تاریخی در 

فوتبال ایتالیا به حساب می آید. 
برگزاری ال کلاســیکو در خارج از مرزها| 
اسپانیایی ها در این اندیشه هستند تا مسابقات مهم 
فوتبال خود مثل ال کلاسیکو را در خارج از مرزها 
برگزار کنند. تاباس، رئیس لالیگا در این باره گفت: 
»از این جهت اکنون درحال بررسی و مذاکره هستیم 
که آیا امکان برگزاری برخی از بازی های بزرگ مثل 

ال کلاسیکو در خارج از کشور وجود دارد یا خیر.«

شهروند| وقتی مسئولان فدراسیون شطرنج و وزارت 
ورزش از برگزاری مســابقات جهانی شطرنج زنان در 
تهران به  عنوان یک میزبانی تاریخی نام می بردند، شاید 
نمی دانســتند 7ماه بعد همین رقابت ها چالش بزرگی 
برای ورزش کشور ایجاد می کند. بارها در ماه های اخیر 
صحبت از بدهی های فدراسیون شــطرنج باقی مانده 
از رقابت های قهرمانی جهان 2017 شــده بود. شاهد 
تهدیدهایی از سوی فدراسیون جهانی بودیم تا این که 
بالاخره این تهدیدها عملی شد و شطرنج ایران در آستانه 

حضور در مسابقات داخل سالن آسیا تعلیق شد.
تعلیق به خاطر 120 هزار دلار

یکی دو ماه از برگزاری مسابقات شطرنج قهرمانی زنان 
جهان در تهران گذشته بود که خبری از بدهی سنگین 
فدراسیون ایران به فیده )فدراسیون جهانی( منتشر شد. 
وزارت ورزش که اوضاع را نامساعد می دید، خیلی زود به 
این موضوع واکنش نشان داد و این اتفاق را حاصل سوء 
مدیریت فدراسیون دانست. با این  حال فدراسیون هم 
راهی جز کمک گرفتن از وزارتخانه نمی دید. 180 هزار 
دلار بدهی باقی مانده بود که وزارت ورزش برای پرداخت 
آن اعلام آمادگی کرد. با هماهنگی فیده قرار شــد این 
مبلغ در سه قسط 60 هزار دلاری پرداخت شود. وزارت 
ورزش قسط اول را متحمل شد اما موعد قسط گذشت 
و اتفاقی رخ نداد. فیده هم بعد از تهدیدهای مکرر، چند 
روز قبل تصمیم گرفت برای فشار روی فدراسیون ایران، 
شطرنج بازان کشورمان را از رنکینگ جهانی خارج کند. 
بدین ترتیب کلیه فعالیت های شــطرنج ایران تا زمان 

پرداخت بدهی 120 هزار دلاری تعلیق شد.
وزارتخانه باز هم علیه فدراسیون

قرار بود نصرالله سجادی، معاون سابق ورزش قهرمانی 
و حرفــه ای وزارت ورزش رئیــس ســتاد رقابت های 
قهرمانی شطرنج زنان جهان باشــد اما با کنار رفتن او 
این مســئولیت به محمدرضا داورزنی رســید. این در 
حالی است که نخستین مسئولی که مقابل فدراسیون 
موضع گرفت، داورزنی، رئیس ستاد برگزاری مسابقات 
بود. این  بار امــا وزارت ورزش از در دیگری وارد شــد. 

ساعاتی بعد از شنیدن انتشــار خبر تعلیق فدراسیون 
شطرنج، شهرام منکرســی، مدیرکل دفتر برنامه ریزی 
وزارت ورزش در گفت و گویی با پایگاه خبری وزارتخانه 
به این موضوع واکنش نشان داد: »متاسفانه وقایع اخیر 
شطرنج کشور ماحصل بی تدبیری، عدم برنامه ریزی و 
آینده نگری رئیس فدراسیون شطرنج است. فدراسیون ها 
با وزارت ورزش  و جوانان تفاهمنامه مالی دارند و روسای 
فدراسیون  ملزم به اجرای آن هستند و نباید خارج از آن 
تعهدی برای دولت ایجاد کنند اما متاسفانه بی تجربگی، 
بی تدبیری و سوء مدیریت فدراسیون شطرنج در پذیرش 
میزبانی و تعیین حامیان مالی مناسب برای تأمین منابع 
بدهی 450 هزار دلاری به فدراسیون جهانی شطرنج، 
هزینه زیادی را برای ورزش کشــور ایجاد کرده اســت 
و وضع پیش آمده ماحصل همیــن رفتار مدیریتی در 

فدراسیون شطرنج است.«
چالش بزرگ برای پرچمدار ایران

مهم ترین مشکل بعد از تعلیق شطرنج ایران، خطری 

است که ملی پوشان اعزامی به رقابت های داخل سالن 
آسیا را تهدید می کند. از سوی دیگر سارا خادم الشریعه 
به  عنوان پرچمدار کاروان ایران در این رقابت ها معرفی 
شده اســت. حالا در فاصله یک هفته مانده تا شروع 
مسابقات، اعزام شــطرنج بازان در ابهام قرار گرفته و 
پرچمدار ایران هم بلاتکلیف است. خادم الشریعه در 
این باره به »شهروند« می گوید: »ماه هاست که استرس 
تعلیق فدراسیون را داشــتیم و آخر هم این اتفاق رخ 
داد. امیــدوارم وزارت ورزش کمک کند تا بتوانیم در 

رقابت های داخل سالن شرکت کنیم.«
پهلوان زاده: یک روز خوب هستم، یک روز بد!

مهرداد پهلوان زاده، رئیس فدراســیون شطرنج 
درباره تعلیق ایران از ســوی فیده به »شــهروند« 
می گوید: »اسپانســری که قرار بود هزینه های این 
مســابقات را پرداخت کند، متاسفانه به وعده های 
خــود عمــل نکــرده اســت. وزارت ورزش هم 
کمک هایی انجام داده و بودجه اش محدود است اما 

از آنها نیز انتظار بیشتری برای کمک به فدراسیون 
داشــتیم. ما بارها در ماه های اخیر از فدراســیون 
جهانی مهلت گرفتیم و خواهش و تمنا کردیم اما 

آنها هم صبرشان تمام شد.«
وی در واکنش به انتقادات وزارت ورزش نسبت 
به مدیریت فدراســیون می افزاید: »نمی شود که 
من یک  روز خوب باشــم و یک روز بد. تا چند وقت 
قبل از ما تعریف می کردند و حالا کسانی که حتی 
یک بار به فدراسیون یا مسابقات شطرنج نیامدند، 
از ما انتقاد می کنند. ما مســابقات بزرگی را برگزار 
کردیم که شاید در هر کشور دیگری برگزار می شد، 

حمایت های بیشتری صورت می گرفت.«
رئیس فدراسیون شــطرنج درباره نزدیک بودن 
مسابقات داخل سالن آســیا و ضرورت رفع تعلیق 
ایران خاطرنشان می کند: »به محض پرداخت پول 
این تعلیق برداشته می شود. شنیدم داورزنی گفته 
به فدراســیون کمک می کنند تا مشــکل برطرف 
شود. مطمئن باشــید در روند اعزام ملی پوشان به 

رقابت های داخل سالن مشکلی ایجاد نمی شود.«
نقطه سیاه در کارنامه فدراسیون

هر چقدر هم که رئیس فدراســیون شطرنج از 
عدم حمایت ها ســخن بگوید، باز هم مســئول 
اصلی تعلیق این رشته در ایران، خودش محسوب 
می شــود. تعلیق کلمه ای که چنــد وقتی ورزش 
کشــور با آن بیگانه بــود اما بــا اقدامات عجیب 
پهلــوان زاده این بــار گریبان شــطرنج را گرفت. 
عجیب تــر این که فدراســیون شــطرنج با وجود 
بدهی ســنگین، اخیرا رقابت های غرب آســیا را 
با هزینه 540 هــزار دلاری برگزار کرده اســت. 
مدیرکل دفتر برنامه ریزی وزارت ورزش هم اعلام 
کرده با وجود پرداختی به فدراســیون شــطرنج 
بیش از بودجه مصوب ایــن وزارتخانه برای حل 
مشــکل پا پیش می گذارد اما بایــد دید واکنش 
وزیر ورزش و معاونت قهرمانی به مدیریت ضعیف 

فدراسیون چه خواهد بود.

شهروند| ورزشگاه نقش جهان در شرایطی 25آبان ماه  سال گذشته 
پس از یک دهه تأخیر در بازســازی افتتاح شد که هنوز هم مشکلات 
ســخت افزاری این ورزشــگاه با وجود بهره برداری حل نشــده است. 
ورزشــگاهی مدرن که قرار بود در همان زمان افتتاح به صورت کامل 
آماده بهره برداری باشد، اما این اتفاق رخ نداده و قطعی برق نورافکن ها 
در جریان بازی سپاهان مقابل صنعت نفت آبادان هم به خوبی به همه 
ثابت کرد که هنوز کارهای انجام نشــده زیادی در این استادیوم مدرن 

باقی مانده است.
سپاهان ناراضی از ورزشگاه خانگی

اتفاق ویژه در برگزاری بازی سپاهان مقابل صنعت نفت آبادان،  قطع 
چندباره برق ورزشگاه بود. این روزها درســت است که از نقش جهان 
بهره برداری می شود، اما حقیقت امر اینجاست که این ورزشگاه هنوز به 
صورت کامل آمادگی لازم برای برگزاری بازی ها را ندارد. اتفاقات بازی 

سپاهان و صنعت نفت و قطعی برق نورافکن ها و وقفه هایی که در جریان 
بازی به وجــود آمد به قدری بود که زلاتکو کرانچار، ســرمربی کروات 
سپاهان هم بعد از حذف از جام حذفی اعلام کرد که این اتفاق به ضرر 
تیمش بوده است. نکته قابل تامل این جا بود که با خاموش شدن و روشن 
نشدن تعدادی از نورافکن ها باز هم داور بازی را مجاب کردند که دستور 

به ادامه برگزاری مسابقه با نور کم بدهد.
توضیح مدیر پشتیبانی نقش جهان

کریمی، مدیر پشتیبانی ورزشگاه نقش جهان اصفهان هم در واکنش 
به اتفاقات رخ داده در نقش جهان تقصیر را بر گردن شــرکت توسعه و 
تجهیز و نگهداری اماکن ورزشی انداخت. کریمی در این باره گفته است: 
»تعداد زیاد پروژکتورهای نقش جهان بــرق زیادی مصرف می کند و 
اداره برق دولت آباد همیشه می گوید این فشار را کم کنید. این جریان 
باید روی ژنراتورها باشد. شرکت توسعه و تجهیز قرار بود تا قبل از پایان 
مردادماه این ژنراتورها را تهیه کند که ما مشــکلی نداشته باشیم، اما 

تاکنون به تعهدات عمل نشده و دلیل آن را هم نمی دانیم«
مشکلات دیگر نقش  جهان

جدا از مسأله نور، ورزشگاه نقش جهان هنوز هم با مشکلات زیادی 

رو به رو اســت. چادر مخصوص سقف ورزشــگاه در شرایطی که باید از 
ابتدای  سال طبق برنامه ریزی آماده می شــد، هنوز به دلایلی نامعلوم 
نصب نشده است. خاک های بیرون محوطه هم جمع آوری نشده و فضای 
محیطی بیرون ورزشگاه نقش جهان هم هنوز ساخته نشده است. نکته 
قابل توجه اینجاست که این تپه های خاک فروخته شده، اما پیمانکار 
هنوز آن را به صورت کامل جمع آوری نکرده است و با آمدن باد،  طوفان 
خاک وارد ورزشگاه می شــود که برای سلامتی مردم و بازیکنان مضر 

است.

 ورزشگاه مدرن اصفهان با مشکلات زیادی مواجه است

فاجعه نقش جهان

تعلیق فدراسیون شطرنج به دلیل پرداخت نشدن بدهی 120 هزار دلاری به اتحادیه جهانی

شطرنج ایران مات شد!
رئیسفدراسیوندرگفتوگوبا»شهروند«:حمایتنکردند،حالاانتقادمیکنند وزارتورزش،بیتجربگی،بیتدبیریوسوءمدیریتراعاملتعلیقشطرنجدانست

کیوسک

خوشحالی کلوپ

روزنامه انگلیســی »میرر« صحبت های یورگن 
کلوپ را پیش از دیدار برابر سیتی منعکس کرده که 
سرمربی لیورپول گفته: »خوشحال است که کوتینیو 

به اورتون، رقیب همشهری شان نرفته است.«

پوکر برای دربی

روزنامه »اسپورت« چاپ اسپانیا به متحول شدن 
ترکیب بارسلونا با حضور دمبله، پائولینیو، سمدو و 
دئولوفئو پرداخته است. این روزنامه با تیتر »پوکر برای 
دربی« اعلام کرد که ستاره های جدید بارسا مقابل 

اسپانیول بازی می کنند.«

شایعه روز

احتمال برکناری لوکا بوناچیچ
مدیرعامل باشــگاه 
گســترش فــولاد از 
برکنــاری  احتمــال 
لــوکا بوناچیــچ خبر 
داده اســت. گسترش 
فــولاد در 5 هفتــه 
ابتدایــی لیــگ برتر 

نتوانست عملکرد خوبی داشته باشد و با 4شکست 
و 3 امتیاز در قعر جــدول قرار دارد. همین موضوع 
باعث شده مدیران این باشگاه تبریزی تصمیم به 
برگزاری اضطراری جلســه هیأت مدیره بگیرند. 
قرار است در این جلســه خود بوناچیچ هم حضور 
یابد تا درباره نتایج ضعیف گسترش فولاد پاسخگو 
باشد. برهمین اساس احتمال زیادی وجود دارد که 
اعضای هیأت مدیره این باشگاه متمول به برکناری 
این مربی کروات رأی بدهند. شنیده می شود لوکا 
نتوانســته انتظارات مدیران باشگاه را تا این لحظه 
بــرآورده کند و به همین دلیــل در معرض اخراج 
قرار گرفته است. هوشــنگ نصیرزاده، مدیرعامل 
گســترش در این باره گفته است: »اصول حرفه ای 
می گوید که لوکا باید بــه کارش ادامه بدهد، اما از 
30 بازی در لیگ برتر، 5 بازی را از دســت دادیم. با 
این اوضاع، از ســایر تیم ها عقب می افتیم. درست 
است که لوکا به جوانان میدان داده اما منافع باشگاه 
نباید فدای جوانگرایی شود.« لوکا درحالی در آستانه 
اخراج از گسترش قرار گرفته که در سال های اخیر 
کارنامه قابل قبولی در تیم های ایرانی داشــته اما 

این بار در تیم تبریزی به بن بست خورده است.

آن سوی مرز

ITC صادقیان در انتظار صدور
تیم عثمانلی اسپور که به تازگی پیام صادقیان 
را به خدمت گرفته، امروز در هفته چهارم لیگ 
ترکیه بــه مصاف گازتــپ خواهد رفــت. پیام 
صادقیان که هفته گذشــته با عقــد قراردادی 
یک ساله به این تیم پیوست، همچنان در انتظار 
صدور ITC خود اســت تا بتواند برای تیمش به 
میدان بــرود. با توجه به انجام نشــدن کارهای 
مربوط به رضایتنامه صادقیان، او نمی تواند امروز 
در ترکیب تیم عثمانلی به میــدان برود و باید 
منتظر صادر شدن ITC خود از طرف فدراسیون 
فوتبال باشد. صادقیان تاکنون عملکرد خوبی در 
تمرینات عثمانلی داشته و توانسته نظر سرمربی 

این تیم را جلب کند.

تمجید مربی روسی از بازیکن ایرانی
ســرمربی تیم آمکار روســیه بــه تمجید از 
توانمندی های ملی پوش ایرانی تیمش پرداخت. 
تیم آمکار جمعه شــب در هفته نهم لیگ برتر 
روسیه مقابل زسکا مسکو شکست خورد و سعید 
عزت اللهی، ملی پوش ایرانی که به  تازگی به این 
تیم پیوسته فرصتی برای بازی کردن به دست 
نیاورد. با وجود این، گادژی گادژیف، ســرمربی 
تیم آمکار در نشست خبری پس از بازی با زسکا 
مسکو از سعید عزت اللهی تمجید کرد و گفت: 
»هنوز نمی دانم سعید عزت اللهی در چه شرایطی 
قرار دارد، اما می تواند براساس استانداردها به ما 
کمک کند. او بینش فوتبالی خوبی دارد و زمانی 
که تیم آمــکار بازی تهاجمی انجــام می دهد، 

می تواند کمک کننده باشد.«
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شهروند| کشتارها و خشــونت هایی که در قبال 
مسلمانان در کشــور میانمار اتفاق افتاده، با اعتراض 
جالب ســرمربی ایرانی تیم ملی فوتسال این کشور 
مواجه و باعث شــد رضا کردی از ســمتش استعفا 
کند. کردی، سرمربی سابق تیم های فوتسال الاهلی، 
السد، العربی قطر، ارم کیش، پرسپولیس و... از 4 ماه 
قبل سرمربی تیم های ملی فوتسال میانمار در تمام 
رده های سنی شد و همچنین مدیر فنی تیم های پایه 
فوتبال این کشور بود اما اکنون از سمت خود استعفا 
کرد. این سرمربی ایرانی با ارسال ایمیلی به دبیرکل 
فدراسیون فوتبال این کشــور اعلام استعفای خود 
را تقدیم کرد و مورد تقدیر کمیته ملی المپیک قرار 
گرفت. کیومرث  هاشمی، رئیس کمیته ملی المپیک 
در این خصوص گفته است: »چگونه است وقتی خدای 
ناکرده در مسابقات بین المللی حرکت غیرورزشی از 
سوی یک مربی و یا ورزشکاری اتفاق می افتد، تمام 
رسانه های ورزشــی و حتی غیرورزشی جهان بدون 
توجه به ملیت و یا جایگاه آن فرد خاطی در محکومیت 
آن اتفاق، بارها و بارها تصاویر آن را پخش می کنند؛ اما 
در قبال کشتار مردم مظلوم مسلمان میانمار سکوت 
کرده اند؟« او افزود: »بدون تردید این حرکت ارزشمند 

مربی ایرانی جدای از اینکه مقبول درگاه الهی است، 
مورد توجه و تقدیر ملت بزرگ ایران قرار خواهد گرفت 
و کمیته ملی المپیک نیز طــی برنامه ای از این اقدام 
ارزشمند مربی فوتسال کشورمان در حمایت از مردم 
مظلوم و مسلمان میانمار قدردانی خواهد کرد.« این در 
حالی است که فدراسیون فوتبال نیز با اطلاعیه ای از 
اقدام رضا کردی حمایت کرده است. شنیده می شود 
مسئولان فدراسیون همچنین در نظر دارند سمتی 
را برای کردی در تیم های ملی فوتسال ایران در نظر 
بگیرند تا از دانش این مربی در داخل کشور استفاده 
شود. در این باره قرار اســت با محمد ناظم الشریعه، 
سرمربی تیم ملی فوتسال صحبت شود و بعد از تصمیم 

نهایی موضوع در اختیار عموم قرار بگیرد.

شــهروند| کارلوس کی روش در دوران طولانی 
حضور در منچســتر یونایتد به عنوان دستیار آلکس 
فرگوســن نه تنها تجربیات گرانبهایی به دست آورد 
بلکه نقش مهمی در کســب موفقیت های بی شمار 
این تیم داشت. از این رو، با توجه به سال های طولانی 
حضور کی روش در منچستر، نظرات او درباره یونایتد 
همواره مورد توجه رسانه ها قرار گرفته است. کی روش 
در مصاحبه ای که با رســانه های انگلیسی داشته، به 
تمجید از شــرایط یونایتد بــا هدایت هموطن خود 
پرداخته است. او درباره شرایط این تیم گفت: »زمانی 
که من در یونایتد فعالیــت می کردم، این تیم بر پایه 
چند اصل اســتوار بود و فرگوسن یونایتد را براساس 
اعتماد متقابل و تداوم ساخته بود. یونایتد در آن مقطع 
تیم چنددسته ای نبود و بازیکنان این تیم تحت پیکره 
فرهنگ این باشگاه رشد کرده بودند و از نظر من زمانی 
منچستر دچار مشکل شد که از اصل خود دور شد و 
مانند دیگر تیم ها شروع به خرج کردن مبالغ هنگفت 
کرد.« او ادامه داد: »در آن مقطع پایه های یونایتد بسیار 
قوی بود. حالا اگرچه آنها همان اسم، رنگ و نام را حفظ 
کرده اند، اما همانند تیم هایی مثل چلســی، سیتی 
و حتی پاری سن ژرمن پول زیادی خرج می کنند.« 

کی روش ضمن اعلام حمایت از ژوزه مورینیو تأکید 
کرد: »من امیدوارم آنها با کســب قهرمانی زیر نظر 
مورینیو، ثبات و پایــداری لازم را دوباره به دســت 
آورند، زیرا قهرمانی برای مورینیو یا هر مربی دیگری 
از این حیث اهمیت دارد که همگان متوجه می شوند 
یونایتد در مسیر درستی قرار گرفته است. تصمیمات 
بهتری که مورینیو نسبت به فصل اول می گیرد، بیانگر 
شناخت دقیق تر او از شرایط است. بی شک او سرمربی  
بااستعداد و باتجربه ای اســت که شناخت خوبی از 
روحیه و شــرایط تیمش دارد. نکته مهم بازگشــت 
یونایتد به شرایط باثبات از طریق قهرمانی در لیگ برتر 
است و از نظر من با این بازیکنان، منچستریونایتد نیاز 

به تغییر زیادی ندارد.«

رضا کُردی استعفا کرد

اعتراض جالب مربی ایرانی به کشتارهای میانمار
یونایتد با ژوزه در مسیر درستی قرار گرفته است

حمایت کی روش از مورینیو

شــهروند| در آغــاز جــام حذفــی و در مرحله 
یک شانزدهم شگفتی های بزرگی رقم خورد. تیم های 
مدعی لیگ برتری که با تمام توان خود در این مسابقات 
حاضر شدند به دست تیم هایی از لیگ دسته اول کنار 
رفتند تا شگفتی های عجیبی در مرحله اول اتفاق بیفتد.
حذف سرمربیان فینالیست  سال گذشته

یکی از اتفاقات عجیب در مرحله یک شانزدهم جام 
حذفی، شکست مربیان و تیم های مدعی بود. علی دایی 
و امیر قلعه نوعی که مربیان فینالیست جام حذفی در  
سال گذشته بودند، در گام اول حذفی شکست خوردند. 
دایی با مربیگری سایپا مقابل اکسی البرز به زانو درآمد 
و  قلعه نوعی هم با هدایت ذوب آهن نتوانســت از پس 
فجر سپاسی  برآید و به دست بازیکنان گمنام این تیم 
از فرصت بزرگ قهرمانی در جام حذفی کنار رفت. قطعا 
دایی و قلعه نوعی روی قهرمانی جام حذفی حســاب 

ویژه ای باز کرده بودند تا با قهرمانی در این جام موفقیت 
قابل توجهی به دست بیاورند اما به صورت غیرمنتظره 
حذف شدند. در ادامه مرحله یک شانزدهم جام حذفی، 
سپاهان هم شکست غیرمنتظره ای مقابل نفت آبادان را 
تجربه کرد تا اصفهانی ها ناکام بزرگ این مرحله از جام 
حذفی باشند. تراکتور با شکســت پدیده و استقلال 
خوزستان با پیروزی مقابل میعاد مغان به مرحله بعد راه 

پیدا کردند.
جام حذفی یا جام لیگ یکی ها؟

دیگر تیم لیگ برتری که به دست تیمی از لیگ دسته 
اول حذف شد، پارس جم جنوبی است. این تیم که در 
لیگ برتر شگفتی ساز شده، در نخستین  سال حضورش 
در این لیگ تعقیب کننده پرسپولیس در صدر جدول 
است. پارسی ها به دست نســاجی از لیگ یک، از جام 
حذفی کنار رفتند تا چرخه حــذف لیگ برتری ها به 

دست لیگ یکی ها کامل شود. به نظر می رسد نام جام 
حذفی امسال بهتر است به نام جام لیگ یکی ها تغییر 

پیدا کند.
فرار استقلال از مهلکه

درحالی که شرایط نامساعد استقلال هم ممکن بود 
منجر به حذف این تیم از جام حذفی شود اما منصوریان 
خوش شانس بود که به دلیل مصدومیت ها و استراحت 
دادن به ملی پوشان، ناچار به استفاده از بازیکنان جوان 
شد. استقلالی ها که برای دیدار با گل گهر سیرجان به 
این شهر رفته بودند با تیمی جوان در دیداری نزدیک 
و نفســگیر با نتیجه 2 بر یک پیروز شــدند تا بالاخره 
منصوریان نفس راحتی بکشد. البته در این دیدار شانس 
هم با اســتقلال یار بود و امکان داشت این تیم هم به 
سرنوشت ذوب آهن و سایپا دچار شود و به دست تیمی 

از لیگ یک حذف شود.

کناررفتن بالانشینان لیگ برتر باعث تعجب شد

لیگ حذفی دسته اول!


